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Svar på spørgsmål 350 (Alm. del): 14-08-2009
I brev af 14. juli 2009 har udvalget stillet mig følgende spørgsmål. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DF):

Spørgsmål 350:
"Ministeren bedes redegøre for ventelisterne på produktionsskolerne, 
herunder om ministeren mener, at den nuværende ventetid på at blive 
optaget på en produktionsskole er tilfredsstillende."

Svar:
I årene 2005-2008 oplevede produktionsskolerne et betydeligt fald i akti-
viteten. Dette fald bidrog til, at mange skoler besluttede at indskrænke 
deres kapacitet, og at nogle skoler trådte i likvidation eller fusionerede, 
oftest efter ønske fra kommunalbestyrelsen. Siden slutningen af 2008 har 
der generelt været stigende aktivitet, og i begyndelsen af 2009 blev mini-
steriet underrettet om, at mange produktionsskoler oprettede ventelister.

Undervisningsministeriet undersøgte i juni 2009 omfanget heraf. Under-
søgelsen viste, at ca. halvdelen af landets produktionsskoler havde vente-
liste, og at en række skoler var i færd med at udvide deres kapacitet. Ven-
tetiderne varierede fra ca. tre uger til ca. fire måneder.

Når Ungdommens Uddannelsesvejledning har bedømt en ung til at have 
behov for at komme på produktionsskole, bør den unge i almindelighed 
kunne anvises en plads meget hurtigt. Det er bl.a. derfor, at der er løben-
de optag på produktionsskolerne, at kommunalbestyrelserne godkender 
oprettelse og nedlæggelse af produktionsskoler, og at kommunalbestyrel-
serne har indflydelse på skolernes drift gennem disses bestyrelser.

Jeg har tillid til, at kommunerne er bevidste om denne opgave.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder
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